

مستخلص أطروحة دكتوراه

الكلية: التربية الرياضية
القسم: العلوم التطبيقية
التخصص: تعلم حركي/ العاب قوى
اسم الطالب: وليم لويس وليم
اسم المشرف: أ.م.د يوسف لازم كماش
عنوان الأطروحة" تأثير إستراتيجية تعليمية مقترحة في تطوير بعض متغيرات الإدراك الحس – حركي
والمراحل الفنية لفعالية رمي الرمح للمبتدئين"

تضمن البحث أهمية البحث والتي تكمن في وضع إستراتيجية تعليمية مقترحة ومدى تأثيرها في تطوير بعض متغيرات الإدراك الحس – حركي والمراحل الفنية لفعالية رمي الرمح للمبتدئين ، وظهرت مشكلة البحث من ملاحظة ان المتعلمين ليس لديهم المستوى المطلوب من الإدراك الحس – حركي عند توجيه الحركة وضعف واضح في المراحل الفنية برمي الرمح. وكان هدف البحث، التعرف على تأثير الإستراتيجية التعليمية المقترحة في تطوير بعض متغيرات الإدراك الحس – حركي والمراحل الفنية لفعالية رمي الرمح للمبتدئين. وقد اختيرت عينة البحث بالطريقة العشوائية وعددهم (20) لاعبا من اللاعبين المبتدئين المنتمين الى مدارس محافظة البصرة للعام 2012-2013م

Abstract,diss ph .D

College: Sport Education

Student Name: William Louis William

Department: Motor Learning

Supervisor Name:Ass.Prof. Yousif Lazim Kamash-

Thesis title "The effect of a suggested learning by using some variables of acting-comprehension in developing "sensitive technical steps of the javelin throw for beginners"

Ensures Find the importance of research which lies in the development of educational strategy proposed and their impact in the development of some of the variables cognitive sense - kinesthetic and stages the technical effectiveness of the javelin For beginners, there is a problem research note that learners do not have the required level of cognition sense - kinesthetic when directing traffic and the weakness evident in the technical stages javelin throw. The objective of the research, to identify the impact of the proposed educational strategy in the development of some of the common perception variables - kinesthetic and technical stages of the effectiveness of the javelin for beginners. The research sample was selected randomly and the number (20) players from novice players belonging to the province of Basra schools for the year 2012-2013.

